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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 15. maj 2012 ud-
bedt sig min besvarelse af spørgsmål 89 i forbindelse med forslag til lov om ændring af 
lov om randzoner, L 145. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Bock (LA).

Spørgsmål 89:

” Kan ministeren i lyset af hendes udtalelse i artiklen ”Gjerskov: Ingen krav på
kompensation for randzoner”, jf. www.landbrugsavisen.dk den 18. april 2012,
om, at "randzonerne bliver lavet, fordi der kommer for meget forurening med
kvælstof og sprøjtegifte i vores vandløb", bekræfte, at den foreslåede randzoneregule-
ring med et generelt virkemiddel sigter på at løse konkrete problemer,
uden at det er dokumenteret, at randzonerne vil føre til et bedre vandmiljø.”

Svar:

Jeg skal indledningsvis gøre opmærksom på, at spørgsmålet vedrører den i 2011 ved-
tagne randzonelov.

Det er resultatet fra Virkemiddeludvalg I og II, der er det faglige grundlag for vandmil-
jøindsatserne i Grøn Vækst. Det faglige grundlag for randzonerne findes i rapporten fra 
Virkemiddeludvalg I fra 2007. Det fremgår heraf, at randzonerne er et effektivt virke-
middel til at reducere udledningen af kvælstof til vandmiljøet.

Der ligger et meget omfattende og grundigt analysearbejde bag bl.a. randzonerne.
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